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Abstract (en)
[origin: ES8407101A1] A metallurgical molten-metal runner has a support trough, a trough-shaped temperature-equalizing layer received in and
lining the trough, a system for cooling the layer isothermally to about 100 DEG C., a permanent refractory outer lining received in and lining the
layer, and a renewable refractory inner lining received in and lining the outer lining and in direct contact with molten metal in the runner. The layer
is of greater thermal conductivity than the linings. The cooling system includes conduits in heat-conducting engagement with the layer and an
arrangement for circulating a coolant through the conduits. Water or, for safety's sake, oil can be used as the coolant, normally in liquid state to
keep the layer below 100 DEG C. The layer according to this invention has a coefficient of thermal conductivity greater than 10 Kcal/Mx DEG C.xh,
preferably above 25 Kcal/mx DEG C.xh and can be composed principally of silicon carbide, semigraphite, or graphite.

Abstract (fr)
Une rigole de coulée pour métaux liquides comporte notamment une couche réfractaire d'usure (3) qui est en contact avec le métal liquide et
qui est entourée par un revêtement réfractaire permanent (4). Le matériau réfractaire est entouré au moins en partie, ou constitué en partie par
une couche pratiquement isotherme dans laquelle règne une température inférieure à 100°C. Cette une couche présente un coefficient de
conductibilité thermique élevé et est en contact thermique avec des éléments dans lesquels circule un fluide de refroidissement. La couche présente
un coefficient de conductibilité thermique supérieur à kcal/m.°C.heure. Elle est exécutée en un produit 3 à base de carbure de silicium, de carbone
amorphe, de semi-graphite ou de graphite. La forme de la couche et des éléments dans lesquels circule le fluide de refroidissement est conforme au
profil de température désiré dans le matériau réfractaire.
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